
رئيس دستگاه قضا چندي قبل با انتقاد نسبت 
به ماده 100قانون شهرداري هشدار داد كه اين 
ماده اساس�اً براي جلوگيري از تخلفات بوده، 
اما به منبع درآمد ش�هرداري ها تبديل شده 
است. هفته گذشته هم سخنگوي قوه قضائيه 
از فش�ار زياد پرونده هاي اين كميس�يون به 
ديوان عدال�ت اداري خب�ر داد و خواس�تار 
اصلاح اين بخش از قانون ش�هرداري ها شد. 

اگر در حوزه  ساخت  وس��از تخلفي صورت گيرد، 
ش��هرداري حق تخريب يا گرفتن جريمه ندارد 
بلكه موظف است عمليات ساخت  وساز را متوقف 
و بلافاصله پرون��ده را به كميس��يون ماده ۱۰۰ 
ارجاع دهد تا مشخص ش��ود چه برخوردي بايد 

صورت گيرد. 
 درآمدزايي جايگزين تخلف زايي

كميسيون ماده ۱۰۰ قانون ش��هرداري ها از دو 
بخش بدوي و تجديدنظر تش��كيل شده است. 
پرونده متخلفان نخس��ت در كميسيون بدوي 
وارد مي ش��ود و تصميماتي كه در كميس��يون 
بدوي گرفته مي  شود، قابل اعتراض در كميسيون 

تجديدنظر است. 
 تصميمات كميسيون تجديدنظر قطعي و قابل 
اجراس��ت، اما اگر فرد مدعي باش��د كه تصميم 
كميس��يون منطبق بر قوانين و مقررات نيست، 

مي تواند طبق بند )ب( ماده  ۱۰۰ قانون ديوان 
عدال��ت اداري به اين ديوان مراجع��ه و به حكم 

صادره از كميسيون ماده ۱۰۰ اعتراض كند. 
آيت الله رئيسي، چندي قبل در ديدار با رؤساي 
كميس��يون هاي تخصص��ي مجل��س ش��وراي 
اس��لامي، با اش��اره به اجراي م��اده ۱۰۰ قانون 
شهرداري ها تصريح كرد: »اين ماده اساساً براي 
جلوگيري از تخلفات بوده، نه اينكه منبع درآمد 

شهرداري ها يا موجب خريدن تخلف شود.«
رئيس دس��تگاه قضا با بيان اينك��ه اگر احداث 
يك بنا غيرمجاز اس��ت، نبايد با دريافت وجهي 
در قال��ب م��اده ۱۰۰ قانون ش��هرداري ها حق 
عموم را ضايع كرد، افزود: »بس��ياري از تخلفات 
با پرداخت جريمه جبران نمي ش��ود. اميدواريم 
بتوانيم اين موضوع را در مجلس به صورت يك 
لايحه كارشناسي شده بررسي كنيم و به نتيجه 

برسانيم.«
 بار سنگين شهرداري روي دوش ديوان

غلامحسين اسماعيلي سخنگوي قوه قضائيه هم 
هفته گذشته در شانزدهمين نشست خبري اش 
با اشاره به موضوع كميس��يون ماده ۱۰۰ قانون 
ش��هرداري گفت: »يكي از مصيبت هاي ديوان 
عدالت اداري آراي كميس��يون هاي ماده ۱۰۰ 
شهرداري هاس��ت؛ در س��ال بين ۱۰تا ۱۵هزار 
پرونده كميسيون ماده ۱۰۰ شهرداري به ديوان 

عدال��ت اداري مي آي��د. اگ��ر واقعاً قان��ون ماده 
۱۰۰اصلاح شود و كميسيون ها اين گونه تصميم 
نگيرند اين همه پرونده و اين همه كار براي ديوان 

عدالت اداري ايجاد نمي شود.«
همچنين رئيس ديوان عدالت اداري نيز با اشاره 
به اين موضوع كه سالانه حدود ۱2 هزار پرونده 
به علت ش��كايت از تبصره هاي ماده ۱۰۰ قانون 
شهرداري به ديوان وارد مي ش��ود، تصريح كرد: 
»هيچ راهي جز اص��لاح اين تبصره ها نيس��ت. 
برخي قوانين هم ممكن است شفاف باشد، اما ذاتاً 
اش��كال دارد كه نمونه آن تبصره هاي ماده ۱۰۰ 
قانون شهرداري است. در ماده ۱۰۰ بيان شده كه 
هر كسي مي خواهد س��اخت و سازي انجام دهد، 
بايد پروانه بگيرد و مطلب دوم اينكه بايد مطابق 

پروانه، ساخت و ساز انجام دهد.«
 خشت اول چون نهد معمار كج !

حجت الاس��لام و المس��لمين محمدكاظ��م 
بهرامي با بي��ان اينكه اگر كس��ي پروانه نگرفت 
يا گرفت و مطاب��ق پروانه نس��اخت، افزود: »در 
تبصره هاي ماده ۱۰۰ آمده اس��ت كه پرونده به 
كميس��يون هاي ماده ۱۰۰ ارجاع مي شود و در 
اين كميسيون حكم تخريب صادر مي شود و اگر 
كميسيون تشخيص داد مي تواند حكم جريمه 

صادر كند كه اشكال در همين جاست.«
اين حجم گسترده از پرونده هاي مربوط به اين 

كميسيون ش��هرداري، مش��كلات زيادي براي 
نقل و انتقال املاكي كه بدون پروانه يا برخلاف 
مفاد پروانه س��اخته اند، ايجاد مي كند. همه اين 
مش��كلات به اين دليل است كه ش��هرداري ها 
در همان گام نخست از س��اخت و ساز غيرمجاز 
جلوگي��ري نمي كنن��د و در نهاي��ت پرونده به 

كميسيون هاي ماده ۱۰۰ مي رود. 
 اين كميسيون ها هم بيشتر با نگاهي درآمدزايي 
به اين پرونده ه��ا به جاي اينك��ه حكم تخريب 

دهند، فقط جريمه مي كنند. 
 70 هزار پرونده درآمدزا !

جالب اينك��ه اين ۱2 ه��زار پرونده ش��كايت از 
ماده ۱۰۰ به ديوان عدال��ت مي آيد كه تنها يك 
ششم پرونده هاي تشكيل ش��ده در كميسيون 
ماده ۱۰۰ در سراسر كش��ور است؛ يعني سالانه 
حدود 7۰ هزار پرونده در كميسيون ماده ۱۰۰ 

تشكيل مي شود!
همواره برخورد با تخلف از پيشگيري آن سخت تر 
اس��ت. به طور نمونه در همين زمينه تا شهريور 
امس��ال 2۱۸هزار پرونده قلع بنا در كميسيون 
ماده ۱۰۰ حكم قطعي دارند، اما قابل اجرا نيست! 
چراكه برخورد با تخلف سختي هاي خاص خود را 
دارد و بايد اصولاً اجازه شروع تخلف داده نشود. 

در اين ميان معاونين عمراني اس��تانداري ها 
در انضباط ش��هري، اجراي مف��اد پروانه هاي 
س��اختماني و برخورد قاطع با اف��راد خاطي 
نقش مهمي دارند كه تاكن��ون مغفول مانده 
اس��ت. ديوان عدالت مدت هاس��ت براي حل 
اين مش��كل تصميم به اس��تفاده از پتانسيل 
اس��تانداري ها گرفته اس��ت. به همين دليل 
تعامل خوبي بين ديوان عدالت اداري، مجلس 
شوراي اس��لامي و وزارت كشور شكل گرفته 
اس��ت تا بتوانند با اصلاح قانون شهرداري ها 
از تخلفات و ورودي پرونده ها به ديوان عدالت 

اداري جلوگيري كنند. 
 تلاش براي تغيير

در راستاي همين همكاري، س��ال گذشته قرار 
بود در طرح جامع مديريت ش��هري و روستايي، 
كميسيون ماده ۱۰۰ به طور كامل حذف  شود و 
بحث دريافت مبالغي به عنوان جرائم ساختماني 
براي مش��روعيت دادن به تخلفات س��اختماني 
منتفي ش��ود. البته كليات اين ط��رح جامع در 
آخرين روز ارديبهشت امسال در نشست علني 
مجلس ش��وراي اسلامي رد ش��د، اما اين اتفاق 
موجب نش��ده تا تلاش مديران ق��وه قضائيه در 
بهينه س��ازي اين قانون ش��هري متوقف شود. 
مطالبه گري هاي رئيس دستگاه قضا، سخنگوي 
اين قوه و رئيس ديوان عدالت نش��ان از ضرورت 
جدي تغييرات ماده ۱۰۰ قانون شهرداري دارد. 
اتفاقي كه نيازمند همكاري هاي جدي مجلس و 

دولت هم است. 
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قصه پرغصه كولبري فرهاد خسروي مي توانست رخ ندهد اگر زيرساخت ها و شرايط اشتغال در مريوان فراهم مي بود

مرگ»آزاد«و»فرهاد«رويکولماسنگينيميکند

كميسيوني براي جلوگيري از تخلفات ساختماني 
يا رديف ثابت درآمدي؟!

سخنگوي دستگاه قضا: هر سال 1۵ هزار پرونده كميسيون ماده 100 شهرداري ها به ديوان عدالت اداري مي آيد 

در 14س�الگي هم 

زهرا چيذري 
مي توان مرد شد.  گزارش 2

فرهاد خس�روي 
نوجوان 14ساله مريواني اين مردانگي را يك بار 
ديگر اثبات كرد. دغدغه معيش�ت، او و برادر 
17ساله اش »آزاد« را وادار كرد دل به كوه هاي 
س�رد و صعب العبور مريوان بزنند و كولبري را 
تجربه كنند، اما س�رماي هوا و سختي مسير 
دست به دس�ت هم دادند تا نخستين تجربه 
كولبري فرهاد و آزاد پايان راهشان باشد. جسد 
بي جان و يخ زده فرهاد و آزاد پايان قصه تلخ فقر 
و كولبري براي به دست آوردن نان نيست؛ اين 
قصه سال هاس�ت پرغصه اس�ت و مسئولان 
دس�ت روي دس�ت گذاش�ته اند و ش�اهد 
آسيب ديدن مرداني هس�تند كه اگر شرايط 
اشتغال برايشان فراهم بود، براي حمل يك كوله 
كالا و به دس�ت آوردن معيش�ت، راه�ي راه 
بي بازگش�ت كولب�ري نمي ش�دند. قصه تلخ 
كولبران و مرگ و از كار افتادگي آنها در حالي 
تكرار مي شود كه رهبر معظم انقلاب پيش از اين 
يك بار فرمودند منظور از قاچاق محموله هايي 
است كه از مبادي رسمي و به صورت كلان وارد 

مي شود و منظور كولبري نيست. 
تنها ۱4بهار از زندگي اش گذشته بود. فرهاد مثل 
اغلب نوجوانان هم س��ن و س��الش اهل فوتبال و 
تيم مورد علاقه اش رئال بود. همكلاس��ي هايش 
مي گويند بنا بود با پولي كه از كولبري به دس��ت 
مي آورد، لباس ورزشي بخرد. گويا پدر و مادرشان 
معلول بوده اند و تواني براي ج��ور كردن دخل و 
خرج خانه نداشته اند. اين مي شود كه مردان جوان 
قصه ما فرهاد ۱4 ساله و آزاد ۱7 ساله دل به كوه 
مي زنند تا با بار كفش و تلويزيون لقمه ناني جور 
كنند. آنها با سه نوجوان ديگر 2۶ آذر در گردنه ته ته 

گرفتار كولاك مي شوند. 
 پايان تلخ اين قصه 

چهارش��نبه 27آذر بود كه محمدباقر محمدي، 

رئيس جمعيت هلال احمر اس��تان كردس��تان 
اعلام كرد كه به دنبال برف و كولاك در مس��ير 
گردنه ته ته اورامان، س��ه نفر از كولبران گرفتار 
سقوط بهمن شدند كه دو نفر از آنها جان خود را از 
دست داده و يك نوجوان ۱4 ساله نيز مفقود شده 
است. جسد آزاد در حالي پيدا شد كه كت فرهاد 
بر دوشش افتاده بود. پيكر بي جان فرهاد هم سه 
روز بعد در غروب 2۹آذر، با دستان مشت كرده 
در جاده  اورامان پيدا شد.  فرهاد و آزاد نخستين 
كولبراني نيستند كه به چنين سرنوشتي دچار 
مي شوند. از ابتداي سال تاكنون مرگ ۱۱كولبر 
رسانه اي شده اس��ت. اگر قوانين مربوط به حق 
و حقوق كولبران و چالش ه��اي اقتصادي مردم 
مرزنشين سر و ساماني نگيرد هر از چند گاه اين 

قصه پرغصه تكرار مي شود. 
 رونمايي از طرح هاي نمايشي 

خبر مرگ كولب��ران آغ��ازي ب��راي رونمايي از 
طرح هاي نمايشي است؛  طرح هايي كه با سردشدن 

اين داغ ها از ياد مي روند!

»طرح ساماندهي كولبران« و متمركز كردن آنها 
در بازارچه هاي رسمي كه قرار بود »پيله وري« از 
طريق گذرگاه هاي ام��ن را جايگزين »كولبري 
پرخطر« كند. يكي از طرح هاي��ي كه بنا بود به 
كمك كولبران بيايد، اما هيچ خبري از اين طرح 

نيست. 
خرداد ۹7 ه��م هيئت دولت تصمي��م گرفت به 
كولبراني داراي مجوز تردد در روستاها و شهرهايي 
كه كمتر از 2۰ كيلومتر با مرز فاصله دارند، تخفيف 
مالياتي يا سود بازرگاني بدهد. سقف تخفيف سود 
بازرگاني براي هريك از خانوارهاي ساكن در اين 
مناطق 7۰۰ هزار تا 2/۸ ميليون تومان اعلام شد. 
24خرداد ۹۸، معاون هماهنگي اقتصادي و توسعه 
منطقه اي وزير كش��ور با بيان اينكه تصويب نامه 
ساماندهي كولبران اجرايي نشد، گفت: »تقويت 
مرزنشينان و ساماندهي كولبران از اولويت هاي 

كاري دولت است.«
 2۶ تيرماه ۹۸، محس��ن بيگل��ري نماينده مردم 
سقز و بانه در مجلس ش��وراي اسلامي ساماندهي 

وضعيت كولبران را در گرو فعال ش��دن واردات در 
مرز سيرانبند دانست.  به گفته وي يكي از مصوبات 
سفري كه روحاني، رئيس جمهور طي چهار ماه قبل 
و اواخر س��ال ۹7 به عراق داشت مربوط به بازارچه 
سيرانبند بانه و سيف سقز بوده است، اما تاكنون هيچ 

يك ازاين طرح ها اجرايي نشده است. 
محسن مددي، مديركل آموزش فني و حرفه اي 
آذربايجان غربي هم ۳۱ تير ۹۸ در نشستي خبري 
از ايجاد كميته مشترك در بين استان هاي درگير 
با كولبري خبر داد و گف��ت:»در صورت موافقت 
سازمان مركزي در راستاي ايجاد مشاغل جايگزين 
كولبري از طريق ارائه آموزش هاي مهارتي گام هاي 
ويژه اي در پنج اس��تان درگير معض��ل كولبري 

برداشته خواهد شد.«
 براي يك لقمه نان 

بنا بر آماري كه در س��ال ۹4 منتشر شده، سهم 
كولبران در قاچاق كالا چي��زي كمتر از 4درصد 
اس��ت. حضرت آيت الله خامن��ه اي رهبر انقلاب 
اسلامي روز ۸ ارديبهشت ۹۵ در ديدار با كارگران 
درباره مبارزه با قاچاق كالا فرمودند: »مراد من از 
قاچاق، فلان كولبر ضعيف نيست كه به آن طرف 
]مرز[ مي رود و چيزي برمي دارد و با كول خود به 
اين طرف ]مرز[ مي آورد. اينها چيزي نيست، اينها 
اهميتي ندارد و با آن مبارزه هم نش��ود اش��كالي 
ندارد. من قاچاق هاي س��ازمان يافت��ه بزرگ رو 
مي گويم. ]اينكه[ ده ه��ا و صدها كانتينر اجناس 

گوناگون قاچاق وارد كشور شود. «
با وجود تأكيدات رهبر انقلاب از يك سو همچنان 
صدها كانتير جنس قاچاق وارد كشور مي شود و 
از س��وي ديگر هر از چند گاه اخباري از مرگ يا 

آسيب هاي جدي به كولبران رسانه اي مي شود. 
پيك��ر آزاد و فرهاد در حالي روي دس��تان مردم 
مريوان تش��ييع شد كه تش��ييع كنندگان تكه 
ناني در دست داش��تند؛  ناني كه فقط يك نشانه 
داشت و با زبان بي زباني قصه پرغصه كولبران را 

روايت مي كرد. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير.  بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست.  
-----------------------------------------------------

 اميرحس�ين ثابتي توئيت زد: اينكه دولت به خودروهاي توليدي 
2۵سال قبل و موتورهاي توليدي ۱۰سال قبل سهميه بنزين نمي دهد و 
صاحبان آنها مجبورند بنزين آزاد بزنند، مصداق روشني از تعمد در فشار 
آوردن به قشر ضعيف جامعه است. چرا كسي كه پول ندارد ماشين و موتور 

بهتري بخرد بايد بنزين آزاد بزند، اما صاحب پورشه بنزين سهميه اي؟!
-----------------------------------------------------

 يك كاربر با كنار هم گذاشتن اين دو تصوير )وضعيت مردم 
كوت عبدالله و غذاي شهردار اين ش�هر( نوشت: شهردار كوت 
عبدالله در اينستاگرام از »رژيم تايم« اش با ما حرف مي زند... اين شهردار 

لياقت مديريت اين شهر فلك زده و مردمانش را دارد؟!
-----------------------------------------------------
 وضعيت خوزس�تان و كوت عبدالله واكنش ه�اي زيادي در 

شبكه هاي اجتماعي داشته است. 
حسين يكتا: خوزستان قلب صبور ايران؛ امروز، متن ماجرا خدمت به 
مردمه، مسئولاني كه امروز درگير اين متن نيستند، فردا حاشيه نشين 

خواهند شد... 

سيد محمود رضوي: مشكل اهواز آنقدر روي زمين مي ماند تا رهبري 
دستور رسيدگي بدهند! تصميم براي تعطيلي تهران به خاطر آلودگي 
هوا مي توانست چهارشنبه شب اعلام شود تا مردم خودشان شهر را تخليه 
كنند و جمعه شب اعلام مي شود! ريشه اين همه بي تدبيري و بي عملي از 

كجاست؟! پس دولت براي چه چيزهايي تصميم بايد بگيرد؟

اسماعيل معنوي: مي خواهيد براي  اهواز يك قدم اساسي برداريد؟! 
بپرس��يد كه مبلغ ۱4۹ميليون دلاري كه در خرداد ۸4 براي فاضلاب 
اهواز از بانك جهاني وام گرفته ش��د، دقيقاً چطور و كجا هزينه شده و 
چه ثمراتي داشته. مديران وقت بايد پاسخگو باشند، در شركت آب و 

فاضلاب اهواز هم اسناد خوبي هست... 

سيدمازيار عجمي: توي اهواز و كوت عبدالله، جهادي ها دارن كمك 
مي كنن دمشون گرم. همه به فكر انتشار و خبررساني درباره اين خدمت 
جهادي هس��تند، دم همه تون گرم. ولي نكته بحث زيرساختيه، اين 
دفعه كمك ميشه  بارون بعدي چي؟ مهم ترين كار الان مجبوركردن 

مسئولان اجرايي به درست كردن شبكه فاضلابه!

محمد كلامي: دادستان كل كشور و مدعي العموم ۸۰ميليون ايراني 
چرا مقصر اتفاقات كوت عبدالله رو معرفي نمي كنن و تحت پيگرد قرار 
نميدن؟ آيا اين اتفاق تلخ و غرق شدن زندگي مردم در فاضلاب و لجن، 

هيچ مقصر و باعث و باني جز باران و آسمان و زمين نداره؟

زهرا: چطور يه مملكت و همه رس��انه ها بسيج ميشن براي دادن پول 
يك سوپر ميلياردر مثل استراماچوني كه زودتر ميلياردها تومن ديگه 
بهش بدن، ولي براي حل مشكلات هزاران مردم سيل زده و زلزله زده 
و... فلان وزير و وكيل، شخصاً اينقدر به تب و تاب نميزنن و وارد عمل 

نميشن؟ اينجا چي نقش اصلي رو داره؟!

امين اسدي: مهناز افشار از اسماعيل بخشي و سپيده قليان حمايت 
مي كنه؛ ليلا حاتمي س��ال ۹۶ در فرانسه عليه كشور صحبت مي كنه؛ 
بهاره رهنما از سارو قهرماني عضو كومله حمايت مي كنه، اما وقتي اهواز 
و كوت عبدالله درگير سيل است يا سيستان مشكل گازرساني داره، هيچ 

صدايي از آنها بلند نميشه و در خواب هستن. 

عسل مقدس�ي: به فرموده امام روح الله »خوزستان دين خودش را 
به اس��لام ادا كرده«. حالا 4۰س��ال از انقلاب و ۳۰سال از پايان جنگ 
تحميلي گذشته، حتي بيشترين شهداي مدافع حرم هم خوزستاني 
بوده اند، ولي هنوز محروميت اين استان مرتفع نشده است. نيروهاي 

مردمي در حال جهادند ولي مسئولان در خواب. 

آرما: تو كوت عبدالله زندگي مردم به لجن نشس��ته و ما اينجا دنبال 
تدارك شب يلداييم؛ خدا ما رو مي بخشه يعني؟

محمد مستوفي: تعجبه كه روزنامه هاي حامي دولت هنوز تيتر نزدند 
»ونيز تابان در قلب خوزستان!«

-----------------------------------------------------
 هديه خطيبي خبرنگار روزنامه گل توئيت زد: آقاي رشيدپور 
كه داره از پولدار ها براي كمك به زندانيان زير ۱۰ميليون تومن سكه 
جمع مي كنه، يك ميليارد تومن دس��تمزد براي دو شب اجراي ويژه 

برنامه شب يلدا گرفته! خودش حالا بايد چند تا سكه بده؟!
-----------------------------------------------------

 فريبا خان احمدي خبرنگار روزنامه ايران با انتشار اين عكس 
نوشت:  »آوا« جزو همان ۱۵ بچه اي بود كه به خاطر تحريم ها و نرسيدن 
پانسمان مخصوص بيماران پروانه اي جانش را از دست داد. چند روز پيش 
سفير كشورمان در سازمان ملل از او گفت و پايان جلسه سفير امريكا جلو 
آمد و از اين ماجرا ابراز تأس��ف كرد. پدر آوا درباره بيماري دخترش به ما 
گفت: » بيماري آوا از نوع پروانه اي نوع۳ بود، زخم ها بايد مرتب پانسمان 
مي ش��د با توجه به اينكه ميپلكس را بيش از دو ش��ركت در دنيا توليد 
نمي كنند از ارديبهشت دسترسي به پانسمان محدود  و در نهايت ناممكن 
ش��د.«  او به علت مراقبت دائمي از فرزندش از ش��غلش در يك شركت 
رآكتورسازي استعفا داده، پس از افزايش نرخ دلار و تحريم ها امكان تهيه 
پانسمان از طريق آشنايانش در كش��وري خارجي فراهم نبود چراكه هر 
»شيت« پانسمان را بايد به قيمت 2۵۰ يورو خريداري مي كرد كه عملًا 
تأمين اين هزينه براي او غيرممكن بود.  در آخر از زبان خانواده هاي بيماران 
پروانه اي مي گويم كه اگر چنين اتفاقات تلخي در يكي از كشورهاي ديگر 
رخ داده بود حتماً به يك بمب خبري تبديل مي شد، ولي طرح اين جنايات 

در سازمان ملل تنها به ابراز تأسف انجاميد!

 مديرعامل انجمن تالاسمي ايران گفت: براي اختصاص سبد معيشتي 
هيچ مشورتي با انجمن بيماران خاص صورت نگرفته است، در حالي كه 
ما معتقديم اين بيماران با هزينه هاي سنگين درمان روبه رو هستند و 

بايد در اولويت پرداخت قرار داشته باشند.  

 ش��هردار تهران گفت: بنا داريم تا ۳۰ درصد از زباله ها بازيافت شود، 
۳۰ درصد به انرژي تبديل و ۳۰درصد ديگر دفن ش��ود كه البته با اين 
موضوع فعلًا فاصله داريم، اما تمام اقداماتمان را براي اجراي آن انجام 

مي دهيم.  

 سيد ربيع مهدوي، عضو انجمن فيزيك پزشكي ايران با بيان اينكه 
تقريباً در ۵۰ درصد سرطان ها از اش��عه براي درمان استفاده مي شود، 
گفت: كار اشعه از بين بردن تومورهاي سرطاني است و اگر به درستي 

استفاده نشود، مي تواند سلول هاي سالم را تخريب كند.  

 شناسايي و احراز هويت مخاطبان سازمان تأمين اجتماعي به ويژه 
در زمان دريافت خدمات متمركز بابت دفترچه هاي درماني از طريق 
تعامل برخط با پايگاه س��ازمان ثبت احوال كشور فراهم شده است كه 
لازمه بهره برداري از اطلاعات آن داشتن شماره ملي و شماره ثبت شده 

در پشت كارت هاي ملي است.  

 اميرشهاب شاهميري استاد دانش��گاه و محقق زبان فارسي گفت: 
بيش از 2۰۰ غلط و سهل انگاري نگارشي در كتاب فارسي اول دبستان 

وجود دارد.  

 معاون برنامه ريزي و توس��عه مناب��ع وزارت آم��وزش و پرورش از 
اختصاص2۰۰ ميليارد تومان از سوي دولت براي بهبود شرايط بيمه 

تكميلي فرهنگيان در سال ۹۸ خبر داد.  

 حجت الاسلام والمس��لمين عبدالرضا رس��تگار نماينده ولي فقيه 
در س��پاه حضرت ولي عصر)عج( خوزستان با اش��اره به وضعيت فعلي 
و آب گرفتگي در برخي مناطق گفت: موكب ه��اي اربعين در مناطق 

مختلف آب گرفته بر پا شوند.  

 بهروز مروتي مدير كمپين پيگيري حقوق افراد داراي معلوليت گفت: 
سازمان بهزيستي كشور براي اجراي قانون حمايت از حقوق معلولان 
در سال ۱۳۹۹، 2۰ هزار و ۶۰۰ ميليارد تومان بودجه پيش بيني كرده 
بود اما س��ازمان برنامه و بودجه هزار و ۳۰۰ ميليارد تومان يعني يك 

شانزدهم آن را پذيرفته است.  

 سرپرس��ت س��ازمان جوانان جمعيت هلال احمر اعلام كرد: طي 
روزهاي گذشته اعضاي فعال و جوان اين سازمان در اقدامي خداپسندانه 
و در راس��تاي اجرا و برگزاري طرح ملي و هماهنگ اهداي خون »قرار 

مهرباني« 2 هزار واحد خون به بيماران نيازمند اهدا كردند.  

 رئيس انجمن مددكاران اجتماعي اي��ران از عضويت اين انجمن در 
كميته سازمان ملل فدراسيون جهاني مددكاران اجتماعي خبر داد و 
گفت: ايران براي ميزباني بيست وهفتمين نشست منطقه اي مددكاري 

اجتماعي آسيا و اقيانوسيه در سال 2۰2۳ انتخاب شده است.

 كشف زمين خواري
 6هزار ميلياردي در تهران 

با تصميمات اتخاذ شده در شوراي حفظ حقوق بيت المال استان تهران 
و پي گيري وزارت اطلاعات، اسناد مالكيت 230هكتار زمين خواري از 
اراضي منطقه اوشان به نام دولت جمهوري اسلامي ايران صادر شد.  
موضوع زمين خواري در منطقه اوشان با خبر ويلاي مجلل و ميلياردي 
كه توسط رسانه ها در سال گذشته مطرح شد، اما بعد از بررسي دقيق اين 
پرونده توسط وزارت اطلاعات، مشخص شد كه موضوع اين زمين خواري 
منحصر به اين ويلاي مجلل نمي شود و اين ويلا تنها يك نمونه از ده ها 
مورد زمين خواري در منطقه اوشان است.  در اين خصوص يك منبع آگاه 
درخصوص زمين خواري اراضي اوشان استان تهران گفت: اراضي مذكور 
در حاشيه شهر اوشان در شمال شرق تهران واقع شده و مانند يك كمربند، 

اراضي شهر را در برمي گيرد.  
وي با بيان اينكه مس��احت اين اراضي حدود 2۳۰ هكتار اس��ت، افزود: 
حداقل ارزش اين اراضي حدود ۶۰ هزار ميليارد ريال برآورد مي ش��ود، 
همچنين اين ناحيه از نظر زيست  محيطي نيز داراي اهميت بسيار و داراي 

پوشش گياهي ارزشمند همچون درختان ارس است.  
اين منبع آگاه با تشريح چگونگي وقوع زمين خواري در منطقه اوشان به 
فارس اظهار داشت: اين اراضي، در جهت اجراي ماده ۵۶ قانون حفاظت 
و بهره برداري از جنگل ها و مراتع كشور در سال ۱۳۵4 مورد بررسي قرار 
گرفت و در نتيجه، اراضي متعلق به دولت از اراضي متعلق به اشخاص و 

مستثنيات تفكيك و نقشه  جغرافيايي آنها نيز تهيه شد.  
وي افزود: بعد از تهيه نقشه اراضي اوشان، گزارش تفكيك اراضي ملي در 
يك آگهي سراسري منتشر شد كه اعتراض برخي از افراد را در پي داشت، 
اما در نهايت كميسيون ماده ۵۶ قانون حفاظت و بهره برداري از جنگل ها و 
مراتع ضمن رد اين اعتراضات، نقشه تهيه شده را تأييد كرد.  اين مبنع آگاه 
افزود: پس از مدت  ها در سال ۱۳۹2 اداره منابع طبيعي شميرانات اقدام به 
اخذ سند مالكيت تك برگ )كاداستري( براي اراضي ملي اوشان مي كند، 
اما متأسفانه در يك اشتباه آشكار، نقشه اي كه براي اخذ سند مالكيت به 
اداره ثبت اس��ناد و املاك ارائه مي گردد، مغاير با نقشه سال ۱۳۵4 بوده 
است؛ به طوري  كه 2۳۰هكتار از اراضي ملي در نقشه كاداستري جديد از 

اين اراضي كسر مي شوند.  
وي افزود: به  عبارت  ديگر اداره منابع طبيعي شميرانات براي 2۳۰ هكتار 
از اراضي ملي س��ند مالكيت اخذ نمي كند.  بدين ترتيب افراد سودجو و 
زمين خوار از اين مسئله سوءاستفاده كرده و بعد از تصرف قسمتي از اين 
اراضي و اخذ سند مالكيت، اقدام به ساخت وساز ويلا هاي مجلل كردند.   
وي اشتباه مسئولان وقت اداره منابع طبيعي را عامل اصلي از دست رفتن 
اين حجم از اراضي ملي در آن زمان دانست و افزود: بعد از ارسال گزارش 
وزارت اطلاعات به شوراي حفظ حقوق بيت المال استان تهران، اين شورا 
اقدام به بررسي اين مسئله با حضور دستگاه هاي ذي ربط از جمله ادارات 
كل راه و شهرسازي، منابع طبيعي و ثبت اسناد و املاك استان تهران كرد 

كه خروجي اين اقدامات كشف زمين خواري ها بود.  
-----------------------------------------------------

شبكه فساد دارويي استان البرز 
به دست سازمان اطلاعات سپاه متلاشي شد

ش�بكه فس�اد دارويي اس�تان الب�رز توس�ط س�ازمان اطلاعات 
س�پاه متلاش�ي ش�د و مع�اون س�ابق غ�ذا و دارو و تع�دادي از 
مدي�ران دانش�گاه علوم پزش�كي الب�رز  نيز دس�تگير ش�دند.  
جزئياتي از اين خبر منتشر نشده است، اما بنا بر آنچه در خبرگزاري تسنيم 
درج شده، درميان بازداشت شدگان معاون سابق غذا و داروي دانشگاه 
علوم پزش��كي اس��تان البرز به همراه تعدادي از مديران اين دانشگاه با 
اتهامات متعدد دارويي و درماني  وجود دارد كه با تلاش سازمان اطلاعات 

سپاه اين شبكه منهدم شده است.  
اين اقدام به دنبال پيگيري و برخورد شبكه اي در حوزه دارو و درمان در 
دانشگاه علوم پزشكي استان البرز انجام شده است.  نكته قابل تامل اينكه 
در دادگاه ش��بنم نعمت زاده به اتهام اخلال در نظام اقتصادي از طريق 
گرانفروشي و...  دارو، مشخص شد كه انبار داروهاي فاسد اين دختر وزير 

هم در همين استان البرز كشف شده بود. 

عليرضا سزاوار
 گزارش یک


